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A nagyhatalmak egymást is hibáztatták az ukrajnai konfliktus elhúzódásáért a 

Biztonsági Tanácsban 
2024. szeptember 25. – MTI, PestiSrácok.hu, HírTV 

Az amerikai és kínai külügyminiszter egymást is bírálta a Biztonsági Tanács Ukrajnával 

foglalkozó ülésén kedden, míg az orosz ENSZ-nagykövet a nyugatiakat vádolta oroszellenes 

hangulat szításával. Antonio Guterres, az ENSZ főtitkára a rendkívüli ülés elején az ukrajnai 

béketörekvések intenzívebbé tétele mellett érvelt, és az ENSZ Alapokmányának megfelelő 

"igazságos, átfogó és tartós" békét sürgetett. A portugál diplomata rámutatott arra, hogy ha 

megvan a politikai akarat, akkor lehet előrelépés, amit bizonyít a fekete-tengeri 

gabonaszállításokról szóló korábbi megállapodás, valamint az orosz-ukrán hadifogolycseréről 

szóló több egyezség. A tanácskozáson mint Ukrajnával szomszédos ország képviselője szólalt 

fel Szijjártó Péter magyar külgazdasági és külügyminiszter, aki azt hangoztatta, hogy a lehető 

leggyorsabban békére van szükség Ukrajnában. Ahogy kifejtette, a magyarok nem akarják, 

hogy még több pusztítás legyen a szomszédjukban és még több ember meghaljon, valamint 

felhívta a figyelmet az Ukrajnában élő jelentős létszámú magyar nemzeti kisebbségre. Szijjártó 

Péter megállapította, hogy az eddigi lépések nem működtek, azaz a fegyverszállítások 

egyáltalán nem segítették elő azt, hogy a háború közelebb kerüljön a befejezéshez. 

 

Közel háromezer gyerek vesz részt idén az erdélyi szórványiskolákban zajló 

délutáni oktatási programban 
2024. szeptember 24. – MTI, Vasárnap.hu 

Közel háromezer gyerek vesz részt idén az erdélyi szórványiskolákban zajló délutáni oktatási 

programban, amely hétfőn kezdődött el 13 megye és Bukarest 64 tanintézetében - közölte 

kedden az MTI-vel a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) sajtóirodája. Az Iskola 

Alapítvány által működtetett, a magyar kormány finanszírozásával megvalósuló délutáni 

oktatási programban idén 2904 elemista vesz részt, a délutáni foglalkozások 190 pedagógus 

közreműködésével zajlanak. A 2024-2025-ös tanévben a délutáni oktatást igénylő több mint 

2500 családnak a 66 százaléka magyar nemzetiségű, 18 százalékuk vegyes nemzetiségű, 14 

százalékuk román, két százalékuk pedig egyéb, a romántól és a magyartól eltérő nemzetiségű 

– áll a közleményben. A program a szórványvidékek magyar iskoláiban zajlik, ahol a 

szakemberek a házi feladatok megoldásában segítik az elemistákat, és különféle 

készségfejlesztő foglalkozásokat szerveznek számukra. Célja, hogy vonzóbbá tegye az 

anyanyelvi oktatást azon szórványbeli szülők számára, akik különben román tanintézetbe 

íratnák gyerekeiket. További célja a magyar identitás megőrzése, a szórványban működő 

magyar iskolák erősítése. 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/05/17/orban-viktor-olyan-valasztas-elott-allunk-amely-eldonti-a-haboru-es-beke-kerdeset
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/05/17/orban-viktor-olyan-valasztas-elott-allunk-amely-eldonti-a-haboru-es-beke-kerdeset
https://pestisracok.hu/a-nagyhatalmak-egymast-is-hibaztattak-az-ukrajnai-konfliktus-elhuzodasaert-a-biztonsagi-tanacsban/
https://pestisracok.hu/a-nagyhatalmak-egymast-is-hibaztattak-az-ukrajnai-konfliktus-elhuzodasaert-a-biztonsagi-tanacsban/
https://vasarnap.hu/2024/09/24/erdelyi-szorvany-magyar-oktatasanak-megtartasa-celja-iskola-alapitvany-delutani-oktatasi-programjanak-rmdsz/?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=ct
https://vasarnap.hu/2024/09/24/erdelyi-szorvany-magyar-oktatasanak-megtartasa-celja-iskola-alapitvany-delutani-oktatasi-programjanak-rmdsz/?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=ct
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Kelemen Hunor törvénymódosítást sürget: Az igazság a mi oldalunkon van 

2024. szeptember 24. – maszol.ro 

A vonatkozó törvényt kell módosítani, egyértelművé tenni ahhoz, hogy le lehessen állítani 

azokat a pereket, amelyeket a román állam indít a visszaszolgáltatott közbirtokossági birtokok 

tulajdonosai ellen – mondta Kelemen Hunor RMDSZ-elnök, miután a kézdiszéki Ozsdola 

közbirtokossága perében a Kézdivásárhelyi Bíróság keddi alapfokú ítéletében a több mint 2500 

hektár erdő állami tulajdonba való visszahelyezéséről döntött. A RMDSZ elnökét és 

államfőjelöltjét az ozsdolai közbirtokosság ügyében hozott bírósági ítélet kapcsán kérdezték a 

podcast interjúban. Arra is emlékeztették a politikust, hogy számos olyan per van Romániában, 

amikor a román állam nevében a pénzügyminisztérium vagy más intézmény megpróbálja 

visszaperelni az egykori tulajdonosoknak visszaszolgáltatott birtokot. 

 

Még nem érkezett meg a Szülőföldön magyarul támogatás? – elmondjuk, hogy 

miért 
2024. szeptember 24. – maszol.ro 

Nincs amiért aggódni, ha még nem érkezett meg a sikeresen pályázók számlájára a 

gyermekenként 100 ezer forintnak megfelelő oktatási-nevelési vagy hallgatói támogatás. Több 

olvasónk üzenetben jelezte nekünk, hogy még mindig nem kapták meg a pénzt, ezért 

megkerestük a program erdélyi koordinátorát, aki elmondta, javában zajlanak a kifizetések, 

minden erre jogosult megkapja a támogatást. Ady-Kovács-Ferenczi Noémi elmondta, a 

kifizetés október 18-áig tart azoknak, akik már korábban is részesültek benne, az új igénylők 

pedig egységesen, október 25-én kapják meg a pénzt. A kifizetéssel semmi nem változik a 

korábbi évekhez képest, ugyanúgy az OTP Bank rendezi. 

 

Kelemen Hunor befolyásolhatja az elnökválasztás végeredményét?  
2024. szeptember 24. – maszol.ro 

Kelemen Hunor államfőjelöltsége - a többi indulóval ellentétben - nem az ő személyéről szól, 

hanem arról, hogy minél több magyart meggyőzzön a támogatásáról, majd befolyásolhassa az 

elnökválasztás végeredményét - írja a Deutsche Welle román nyelvű portálján írt elemzésében 

Sabina Fati. Az egyik legismertebb román publicista szerint a magyar jelölt azt a jelöltet fogja 

támogatni a második fordulóban, aki garantálja az RMDSZ kormányra jutását. „Lehet-e 

rangsort felállítani az érdemek alapján a romániai elnökjelöltek között? Mi különbözteti meg 

őket? A tanulmányaik, a tisztességük, a kommunikációs képességük, az általuk vállalt 

programok, az általuk képviselt elképzelések, a politikai befolyásuk, vagy a közvélemény-

kutatásokban elért eredményeik?" - ezzel a kérdéssel kezdi cikkét Sabina Fati.   
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https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-torvenymodositast-surget-Az-igazsag-a-mi-oldalunkon-van
https://maszol.ro/belfold/Meg-nem-erkezett-meg-a-Szulofoldon-magyarul-tamogatas-Elmondjuk-hogy-miert
https://maszol.ro/belfold/Meg-nem-erkezett-meg-a-Szulofoldon-magyarul-tamogatas-Elmondjuk-hogy-miert
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-befolyasolhatja-az-elnokvalasztas-vegeredmenyet


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. szeptember 25. 

 

 

Tanévnyitó Sepsiszentgyörgyön: legyetek hűek a nemzethez és Székelyföldhöz 
2024. szeptember 24. – szekelyhon.ro 

Ötvennyolc elsőéves kezdte meg a 2024/2025-ös tanévet a Sapientia Erdélyi Magyar 

Tudományegyetem Sepsiszentgyörgyi Karán kedden; a Pécsi Tudományegyetem kihelyezett 

művészeti képzésén 9-en kezdték el tanulmányaikat. A 2015-től a Sapientia EMTE tanulmányi 

központjaként működő, tavalytól önállósult Sepsiszentgyörgyi Kar és a Pécsi 

Tudományegyetem kihelyezett művészeti kara közös tanévnyitó ünnepséget szervezett kedden. 

13 leendő agrármérnök, 20 erdőmérnök és 25 sport- és edzőképző szakos hallgató választotta 

idén a sepsiszentgyörgyi egyetemet, az általa 2021-ben befogadott művészeti karon pedig 7 

elsőéves kezdi el festészeti, míg 2 szobrászati tanulmányait.  

 

A 10 ezer kézfogás a magyar iskolaválasztásért egyik komáromi állomása 
2024. szeptember 24. – Ma7.sk 

Az ősz folyamán 10 000 külhoni magyar iskolakezdő kisdiáknak mond köszönetet félezer 

településen a Rákóczi Szövetség közössége támogatóival együtt. Ezek közül némely felvidéki 

eseményeken az iskolakezdők köszöntésébe a Magyar Kormány képviselői is bekapcsolódnak. 

Szeptember 24-én, Komáromban, a Jókai Mór Magyar Tanítási Nyelvű Alapiskola 54 magyar 

iskolakezdőjét köszöntötték ünnepélyesen. Az eseményen részt vett Balatoni Katalin, 

köznevelési helyettes államtitkár. Balatoni Katalin elmondta, a Magyar Kormány szívén viseli 

a külhoni magyar gyermekek anyanyelven való oktatását és őszinte háláját fejezi ki azoknak a 

szülőknek, akik csemetéiket magyar oktatási intézménybe iratják. 

 

Első alkalommal rendezik meg a Radványi Géza Filmszemlét 
2024. szeptember 24. – Ma7.sk 

A Szlovákiai Magyar Televíziósok Szövetsége a Nemzeti Média- és Hírközlési Hatósággal 

közösen 2024. szeptember 26-án és 27-én Kassán rendezi meg az I. Radványi Géza 

Filmszemlét. Az újszerű és hiánypótló esemény célja, hogy emléket állítson Radványi Gézának, 

és a széles közönséggel is megismertesse a kassai származású Kossuth-díjas filmrendező, 

forgatókönyvíró munkásságát. A kezdeményezés a felvidéki magyarság kiemelten fontos 

kulturális eseményévé kíván válni, amelyen a filmes és televíziós szakma képviselői mellett 

fiatalok, diákok, pedagógusok, valamint a fiatalok nevelésével foglalkozó egyéb szakemberek is 

részt vesznek. A filmfesztivál része lesz egy filmes verseny, amely hozzájárul az új és értékes 

audiovizuális tartalmak születéséhez, a tartalomkínálat bővüléséhez és a tudatos 

döntéshozatalhoz. 

 

Újra elnyerte az Igric-díjat Bandor Éva 
2024. szeptember 24. – Felvidék.ma, Új Szó 

Harmincötödik alkalommal osztották ki Pozsonyban szeptember 22-én a legrégibb nemzeti 

filmművészeti díjat, az Igricet. A szakmai zsűri két kiváló színészt díjazott, egyikük Bandor Éva 
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https://szekelyhon.ro/aktualis/tanevnyito-sepsiszentgyorgyon-legyetek-huek-a-nemzethez-es-szekelyfoldhoz
https://ma7.sk/videok/a-10-ezer-kezfogas-a-magyar-iskolavalasztasert-egyik-komaromi-allomasa-videokkal
https://ma7.sk/tajaink/elso-alkalommal-rendezik-meg-a-radvanyi-geza-filmszemlet
https://felvidek.ma/2024/09/24/ujra-elnyerte-az-igric-dijat-bandor-eva/
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felvidéki magyar színésznő. Bandor Éva színésznőnek A közelben (Nablízku) című filmben 

nyújtott alakításáért, valamint Alexander Bárta színésznek, a Zsaruk háborúja című filmben 

nyújtott alakításáért. A közelben című 26 perces rövidfilm egy csonka család drámájáról szól. 

A huszonhét éves Anna (Mária Ševčíková) édesanyjával, Hanával (Bandor Éva) él közös 

háztartásban a szlovák-magyar határ közelében. Bandor Éva idén már átvehette a 

legrangosabb szlovák filmdíj legjobb női mellékszereplőjének járó díját a Napfény a hálóban 

díjat, amelyet a Szlovák Televíziós és Filmakadémia ítél oda az előző év legjobb hazai filmjeinek 

és az alkotóknak. 

 

Jubileumi ünnepség Tornán 
2024. szeptember 24. – Felvidék.ma 

A hétvégén a Csemadok Tornai Alapszervezetének szervezésében került sor a Csemadok 75 

éves jubileumi ünnepségére. A tornai alapszervezet 1950 júliusában tartotta meg alakuló 

közgyűlését az Úri Kaszinóban. A községben a Csemadok gazdag múltra tekint vissza. Köteles 

László, a Csemadok általános alelnöke üdvözlő gondolataiban köszönetet mondott azoknak, 

akik aktív részvételükkel hozzájárultak, hogy a magyar kulturális élet legnagyobb szervezete 

megélhette a háromnegyed évszázadot. Tisztelettel adózott az elődök iránt, kik 

anyanyelvükben, kultúrájukban előrébb tudták vinni azt a közösséget, amelyben éltek és 

felnőttek, hisz a Kárpát-medence kultúrájához a Csemadok mindig jelentősen hozzájárult. 

 

Bemutatták a Hancsovszky dokumentumfilmet a sajtónak 
2024. szeptember 24. – Új Szó 

A komáromi Tatra Moziban levetítették a Hancsovszky című dokumentum-játékfilmet a 

szeptember végi díszbemutató előtt. A mozgókép az 1945-es tornaljai csendőrőrs 

felrobbantásának máig tisztázatlan körülményeit járja körül. „Azt, hogy itt állok, azt egy fura 

élményként élem meg, mert nem volt biztos, hogy eljutunk idáig. Nagyon sok akadályt kellett 

leküzdenünk“ – mondta a sajtó és a meghívott támogatók előtt Laczkó Sándor rendező. A film 

Fórum Kisebbségkutató Intézet égisze alatt készült, koproducere a Presstige s.r.o., a film 

létrejöttét a Kisebbségi Kulturális Alap és a CEF – Közép-európai Alap is támogatta. A film 

díszbemutatójára szeptember 29-én 17.30 órai kezdettel lesz – ugyancsak Tatra Moziban. 

Október 3-ától kerül a film mozis terjesztésbe, majd november folyamán filmklubokba. 

                       
A VMSZ támogatja a gyermekes családok pénzügyi támogatásáról szóló törvény 

módosítását 
2024. szeptember 24. – PannonRTV, Vajma.info 

Folytatódott a szerbiai köztársasági parlament hétfőn kezdődött ülése. Hivatalosan a 

költségvetés módosítása a téma, a felszólalók azonban ezen a témán kívül számos dologról 

beszéltek, például a lítiumkitermelésről és a kötelező sorkatonai szolgálatról. A napirendi 

pontok között szerepel továbbá a gyermekes családok pénzügyi támogatásáról szóló törvény V
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https://ujszo.com/regio/bemutattak-a-hancsovszky-dokumentumfilmet-a-sajtonak
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módosítása. A költségvetésből a módosítás után 25 milliárd dinár jut a családoknak. Növekszik 

a szülői pótlék mindazok számára, akiknek 2024. január 1-je után született a gyermeke. Az első 

gyermek után járó összeg 500 ezerre, míg a második gyermek utáni összeg 600 000 dinárra 

emelkedik. A harmadik gyermek után 2 280 000, a negyedik után pedig 3 180 000 dinár jár a 

jogszabály elfogadását követően. A második és a harmadik gyermek születése után továbbá 

ezután is jár egy egyszeri támogatás is, amelynek összege 135 ezer dinár. 

 

Tervezett, biztonságos jövőt! 
2024. szeptember 25. – Magyarszo.rs 

Az energiabiztonság és a fenntartható fejlődés nemzedékek joga és felelőssége: ezt semmilyen 

érdek nem írhatja felül – mondta Juhász Bálint, a tartományi képviselőház elnöke azon a 

nemzetközi fórumon, amelyen a tiszta energiaforrásra alapozó korszerű technológiák 

alkalmazásáról értekeztek Újvidéken. A találkozón azokról a stratégiai változtatásokról volt 

szó, amelyekre az energiaügy terén szükség van a nemzeti politikai intézkedésekben. A fórum 

évről évre kitartóan rámutat a tudomány, a politika és a gazdaság összekapcsolódásának 

jelentőségére, de hangsúlyozza a biztonságos és környezetbarát energiatermelés kiépítésének 

jelentőségét is az ország jövője érdekében – mutatott rá arra a stratégiai hozzáállásra 

nyitóbeszédében Juhász Bálint, amely a találkozót a kezdetektől jellemzi.  – Manapság szembe 

kell néznünk a régi energetikai rendszerek összeomlásával, amelyekkel együtt romlásnak 

indult a világgazdaság is. 

 

A sikeres vállalkozás titka 
2024. szeptember 24. – Magyarszo.rs 

Fiatal vállalkozókat kérdeztünk arról, hogy mi szükséges a sikerhez. Hogyan induljunk el ezen 

a rögös úton? Tippek, tanácsok és tapasztalatok. 

 

Ötletek, amelyek inspirálnak 
2024. szeptember 24. – Magyarszo.rs 

A topolyai Brunszvik Teréz Magyar Óvodapedagógusok Egyesülete a hétvégén tartotta meg a 

Lehetőségek a projektmódszeren alapuló oktatásban – A néphagyomány bekapcsolása az 

óvodai oktató-nevelő munkába elnevezésű szakmai napját, 90 vajdasági magyar 

óvodapedagógus részvételével. Az esemény célja volt többek között az óvodapedagógusok 

egymás közötti információ- és szakmai tapasztalatcseréje, valamint a néphagyományok 

módszerének hatékony bekapcsolása az oktatásba – fogalmazott köszöntőbeszédében Fekete 

Edit, a házigazda egyesület elnöke. A rendezvényen öt különböző témán alapuló projektmunkát 

mutattak be, amelyek során Dukai Tímea, a tóthfalusi Kuckó óvoda óvónője ismertette a 

Kövek-projektet. – A projektbe 14 gyermeket vontunk be, és az élményalapú tanulásra 

helyeztük a hangsúlyt. Első lépésben megfigyeltük, mivel játszanak szívesen, mint kiderült egy 

héten át köveket gyűjtöttek. 
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Fiatalság és néprajz 
2024. szeptember 24. – Magyarszo.rs 

A bácsfeketehegyi Bányai János Emlékházban fiatal néprajzkutatók számára tartott a hétvégén 

konferenciát a Kiss Lajos Néprajzi Társaság, ennek keretében megtartották a szervezet éves 

tisztújító közgyűlését is. Dr. Szőke Anna, a társaság jelenlegi, leköszönő elnöke lapunknak 

nyilatkozva örömének adott hangot, hogy sikerült fiatal néprajzkutatókat bevonni a munkába. 

– Tizedik alkalommal tartottuk meg a fiatal néprajzkutatók konferenciáját a ’90-es évek végétől 

kezdve, utoljára 3-4 évvel ezelőtt hívtuk össze. Nehéz az ifjúságot mozgósítani, talán mert 

nálunk nincs olyan szintű néprajzoktatás, mint Magyarországon. Most viszont olyan csapat jött 

össze, amellyel érdemes foglalkozni. Ehhez hozzájárult az is, hogy egy éven át vezettem 

műhelymunkát az Európa Kollégiumban, Újvidéken. Ötfős csoporttal dolgoztam, kidolgoztuk 

a témaköröket, hogy ki mivel tudna tudományosabb szinten foglalkozni. 

 

Nyeregbe, gyerekek! 
2024. szeptember 24. – Magyarszo.rs 

A Vajdasági Lovas Szövetség szervezésében, a topolyai Mezőgazdasági Iskola és Diákotthon és 

a Zobnaticai Lovas Központ közreműködésével tartottak bemutatót a hétvégén, amelynek 

keretében a gyermekeknek és az ifjúságnak alkalma nyílt betekintést nyerni a lovas 

sportágakba, és megismerkedhetett a patások fajtáival is. Brezovszki András, a topolyai 

mezőgazdasági iskola szaktanára elmondta, a Vajdasági Lovas Szövetség a szívügyének tekinti 

a lovászképzést az ország szakiskoláiban, és ők kezdeményezték ezt a népszerűsítő programot. 

– Lovász szakképzés a kétezres évek előtt zajlott az iskolánkban, azután megszűnt, mivel kevés 

volt a jelentkező. A lovász szövetség próbálkozik népszerűsíteni, több szakiskolában 

újraindítani a szakot, és ilyen bemutatókkal igyekszik úgymond megfertőzni a patások 

szeretetével a gyerekeket és a fiatalokat. 

 

Hosszú múltra tekint vissza az adai általános iskola 
2024. szeptember 24. – PannonRTV 

Az intézmény biztosítja a község több településén az általános iskolások oktatását. Az adai Cseh 

Károly Általános Iskola központi épülete hosszú múltra tekint vissza. A több mint 120 éves 

intézmény korábban apácazárdaként működött, amelynek hagyatékát máig őrzik az iskolában. 

Az intézmény biztosítja a község több településén az általános iskolások oktatását. Két adai 

épületében, valamint a kihelyezett tagozatain Törökfaluban és Völgyparton összesen 574 diák 

tanul. Az adai központi épületben található könyvtárban több mint 21 ezer könyv van, így 

minden korosztály kedvére válogathat az olvasnivalók között. 

 

 

 

 

V
a

jd
a

sá
g

 

https://www.magyarszo.rs/vajdasag/kishegyes/a.315175/Fiatalsag-es-neprajz
https://www.magyarszo.rs/vajdasag/topolya/a.315179/Nyeregbe-gyerekek
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/hosszu-multra-tekint-vissza-az-adai-altalanos-iskola
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Hatékonyan védi Magyarország a kisebbségek jogait Kárpátalján 
2024. szeptember 24.  –Magyar Hírlap, Mandiner 

Az Ukrán Elnöki Hivatal vezetőjének korábbi tanácsadója szerint Zelenszkij egyre 

engedékenyebb. Maciej Pieczynski újságíró egy ukrán bloggerrel, Olekszij Aresztoviccsal, az 

Ukrán Elnöki Hivatal vezetőjének korábbi tanácsadójával készített interjút. Olekszij 

Aresztovics az interjúban elmondta, hogy Magyarország határozottan és hatékonyan védi 

kisebbsége jogait Kárpátalján, azaz a budapesti nyomás hatására Kijev konkrétumokról kezd 

beszélni a magyar hatóságokkal, és több dologban vált engedékennyé. 

 

Kárpátaljaiak a KCSSZ közgyűlésén 
2024. szeptember 24. – Kárpátalja.ma 

Topolyán, Délvideken tartotta a Kárpát-medencei Családszervezetek Szövetsége az őszi 

közgyűlését szeptember 21-én, amelyen a 8 kárpátaljai tagszervezet közül 4 képviseltette 

magát, a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete, a Sámuel Alapítvány, a Beregszászi 

Járási Máltai Szeretetszolgálat és a Rózsahölgyek Társasága. Továbbá 3 önkéntes is velünk 

tartott Kárpátaljáról, Barta Henrietta, Tarpai Julianna és Tóth Patrik. A napirendek elfogadása 

után megtörtént a mandátumvizsgálat és a jegyzőkönyv-hitelesítők megválasztása, ezt 

követően Márton Zsuzsanna, a KCSSZ elnökasszonya megtartotta elnöki beszámolóját. A 

szövetség elnöksége közé új magyarországi elnökségi tag megválasztása következett. A KCSSZ 

közgyűlésének küldöttei Görcz Gyula Csabát, az Alpokalja Nagycsaládos Egyesület elnökét 

választotta meg a KCSSZ magyarországi elnökségi tagjának. 

 

Biztonsági tanteremmel bővült a Beregszászi Kossuth Lajos Líceum 
2024. szeptember 24. – Kárpátalja.ma 

Biztonsági tantermet nyitottak a Beregszászi Kossuth Lajos Líceumban szeptember 24-én. Az 

intézmény a hivatalos megnyitóra egy vészhelyzet-elhárítási gyakorlattal készült. A tanterem 

ünnepélyes átadását követően pedig a líceum alsósainak a mentősök, a tűzoltók, valamint a 

közlekedésrendészek tartottak rövid tájékoztatót. A diákok ezen felül kiállítást tekinthettek 

meg a különböző gyúlékony anyagokról, megnézhették a helyes tűzrakás szabályait és oltási 

módokat, valamint birtokba vehették a tűzoltót, a mentőautót és a rendőrautót is. A Kossuth 

Lajos Líceum egyike azon 10 oktatási intézménynek, amely az idei tanévben biztonsági 

teremmel bővült. 

 

Babják Zoltán az alternatív áramellátási források kialakításáról 
2024. szeptember 24. – Kárpátalja.ma 

„Sikeresen működik a városi tanács kezdeményezése az alternatív villamosenergia-ellátási 

források kialakítására vonatkozóan a város kulcsfontosságú infrastrukturális létesítményeinél” 

– írta Babják Zoltán, Beregszász polgármestere szeptember 24-én. A Facebook-oldalán 
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https://www.magyarhirlap.hu/hataron-tul/20240924-hatekonyan-vedi-magyarorszag-a-kisebbsege-jogait-karpataljan
https://karpatalja.ma/karpatalja/nezopont/karpataljaiak-a-kcssz-kozgyulesen/
https://karpatalja.ma/karpatalja/oktatas/biztonsagi-tanteremmel-bovult-a-beregszaszi-kossuth-lajos-liceum/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/babjak-zoltan-az-alternativ-aramellatasi-forrasok-kialakitasarol/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. szeptember 25. 

 

 

közzétett bejegyzése szerint kedden átmeneti áramszünet volt a Linner Bertalan Beregszászi 

Járási Központi Kórházban, technikai okokból, de a „telepített alternatív áramforrásoknak és 

azok időben történő aktiválásának köszönhetően sem az orvosok, sem a betegek nem 

tapasztaltak áramkimaradást, s a tervezett műtétek sem maradtak el”. A polgármester 

megjegyezte: továbbra is az infrastruktúra fejlesztésén dolgoznak. 

 

Szépkorúakat segítő önkénteseknek tartottak csapatépítő napot a Munkácsi 

Mihály Magyar Házban 
2024. szeptember 24. – Karpat.in.ua 

Az idősek megsegítése kiemelt társadalmi felelősség, vélik a Dorcas Jótékonysági Alapítvány 

munkatársai. A keresztyén indíttatású ukrajnai Dorcas a háborús konfliktus idején sem 

feledkezik meg az idősekről. A Fogadj örökbe egy nagymamát! elnevezésű programjuk több 

mint harminc településen működik Kárpátalja-szerte. Céljuk az egyedül és nehéz körülmények 

között élő, sokszor magatehetetlen idősek támogatása. Az Ukrajnában dúló háború 

következtében sokkal aktuálisabbá vált az országban élő idős emberek megsegítése, mint 

korábban bármikor. A szervezettől a gondozottak negyedévente élelmiszer illetve higiéniai 

csomagokat vehetnek át, ezen kívül pedig a Dorcas helyi önkéntesei, olyan programokat 

szerveznek, amelyekbe bevonják az időseket és a fiatalokat is, ez által egyfajta hidat építve a 

generációk között. Ezeknek az önkénteseknek szerettek volna kedveskedni a napokban a 

Munkácsy Mihály Magyar Házban, ahol lehetőség volt a lelki feltöltődésre és a 

tapasztalatcserére egyaránt. 

 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. szeptember 24. – Kossuth Rádió 

 

Az európai parlamenti választási kudarc után a Magyar Szövetség szeptember utolsó 

hétvégéjére hirdette meg tisztújító közgyűlését. Új elnököt és elnökséget választ a magyar párt. 

Négy jelölt verseng majd az elnöki posztért, akiket Kolek Zsolt elemző mutat be. 

 

December 1-én tartják a parlamenti választást Romániában. Az RMDSZ jelenleg 20 

képviselővel és 9 szenátorral rendelkezik a bukaresti törvényhozásban, nagyjából ugyanennyi 

mandátumra számíthat a december 1-jén tartandó parlamenti választáson is, ha átlépi az 5 

százalékos bejutási küszöböt. A képviselő „casting” első fordulója szeptemberben le is zárul. E 

hónap 9-ig jelentkezhetett képviselőnek vagy szenátornak az, aki a feltételeknek megfelelt. 
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Most az RMDSZ udvarhelyszéki szervezetének jelöltállító rendezvényéről hallunk 

összefoglalót. 

 

A debreceni református egyetemi templomban tartott, a Nemzetpolitika aktuális kérdései című 

előadásában Szili Katalin, miniszterelnöki főtanácsadó a hosszú távú megmaradás lényegi 

elemének nevezte, hogy a határon kívül élő magyar fiataloknak a kultúrán, a nyelven keresztül 

biztosítsák az identitás megtartását, amiben nagy szerepet vállalnak a Vasárnapi Iskola 

Alapítvány önkéntesei.  A civil szervezetbe tömörült hazai pedagógusok havonta egy-két 

alkalommal hétvégeken tartanak történelmi, magyar nyelvi és irodalmi képzéseket, illetve 

közösségépítő foglalkozásokat egy-egy határon túli magyar településen. Munkájukkal 20-30 

település magyarjait érik el elsősorban Erdélyben és a Felvidéken.  

 

A kolozsvári Tálentum Református Iskola megkezdte 25. tanévét. 25 évvel ezelőtt a montessori 

pedagógiára építette fel a működését. Bár az iskola nevét az akkreditációs folyamat során 

Tálentumra változtatták, a köztudatban mind a mai napig Református Montessori Iskolaként 

él.  Az ünnepi tanévről az intézmény aligazgatója, Harbula Hajnalka beszél. 

 

Színvonalas tankönyvekből tanulhatnak a délvidéki magyar fiatalok. Mindegyik tantárgyhoz 

van megfelelő címszó, bár az idén az egyik tankönyvkiadónál anyagi gondok miatt néhány hetet 

csúszik a nyomtatás, így megtörtént, hogy könyv nélkül voltak kénytelenek megkezdeni a 

diákok a tanévet – mondta Jerasz Anikó, a szerb oktatási minisztérium államtitkára. 

 

Nyugdíjasok vernek hidat a magyar-szlovák határon. A füleki és a salgótarjáni nyugdíjas 

szervezet egyre több programmal fűzi szorosabbra kapcsolatát, kirándulásokkal, piknikekkel, 

színházlátogatással.  A részletekről a Nógrád vármegyei nyugdíjas szervezet vezetője számolt 

be. 


